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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a magyar 
gazdák is hozzájuthassanak az ukrán gabonabehozatal miatti uniós támogatáshoz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  magyar  gazdák  jelentős  károkat  szenvedtek  az  ukrán  gabona  vámmentes  behozatalának
következtében, ezért a közép-európai országok június 30-ig behozatali korlátozásokat vezettek be a
saját termelőik védelme érdekében.

Az Európai Unió érzékelve a kialakult helyzetet 2023. áprilisában egy június 5. napjáig érvényes
átmeneti megoldásra tett javaslatot hazánk számára is. A rendelkezés a korlátozások feloldásáért
cserébe  az  érintett  országokban  az  Ukrajnából  származó  gabonának  csupán  az  áthaladást  teszi
lehetővé, értékesítését és raktározását azonban megtiltja, ráadásul 16 millió euró támogatást is nyújt
a hazai termelők számára.

Hazai  sajtóbeszámolók  szerint  Miriam Garcia  Ferrer,  az  Európai  Bizottság  szóvivője  azonban
bejelentette, hogy az ügyben érintett országok közül csak hazánk nem vonta még vissza az ukrán
mezőgazdasági  termékeket  ért  korlátozásokat,  így  ezért  a  magyar  gazdáknak járó  kompenzáció
kifizetéséről sem tudnak tárgyalni.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Mi  az  oka  annak,  hogy  már  minden  érintett  ország  felfüggesztette  a  ukrán  mezőgazdasági
termékekre vonatkozó korlátozásokat, Magyarországon azonban mégsem került erre sor?

2.  Mit  kíván  tenni  annak  érdekében,  hogy  a  magyar  gazdák  is  hozzájuthassanak  az  ukrán
gabonabehozatal miatti uniós támogatáshoz?

3. Mi az oka annak hogy az olcsó ukrán gabona, nem a hagyományos afrikai célországokba, hanem



Közép-Európába irányult?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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